
Sammanträdesprotokoll 
2023‐01‐30 

Kommunfullmäktige 

Tid:  Måndagen den 30 januari 2023 kl. 09:00‐15:40 

Plats:  Fullmäktigesalen, Rådhusesplanaden 6 A 

Beslutande:  Se separat lista 

Övriga deltagare:  Se sidan två 

Utses att justera:  Tomas Wennström (S) och Maja Westling (C)   

Sekreterare:  Digital signatur    §§ 1‐26,

Tomas Jakobsson 

Ordförande:  Digital signatur   

Marie‐Louise Rönnmark  

Ordförande:  Digital signatur   

Alireza Mosahafi 

Justerare:  Digital signatur   

Tomas Wennström 

Justerare:  Digital signatur   

Maja Westling   

BEVIS 

Justerat protokoll har offentliggjorts genom anslag 

Organ:  Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum:  2023‐01‐30 

Anslaget har satts upp:  2023‐02‐07 

Anslaget tas ner:  2023‐03‐01 

Förvaringsplats:  Kommunledningsstaben, nämndskansliet 

Underskrift:    Digital signatur 
Therese Stellén

§ 6 justeras

omedelbart

§ 1‐4, deltog del av § 5

§ 5‐26



Närvarologg för ordinarie ledamöter 
Umeå kommunfullmäktiges sammanträde den 30 januari 2023 klockan 15:56:19. 

Ledamot Logg 

Marie-Louise Rönnmark ordf. (S) Ankom kl. 09:08 (p2), utgår kl. 11:55 (p5), Ari Leinonen ers. kl. 13:38 (p12) 

Alireza Mosahafi 1:e vice (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Jan-Olov Carlsson 2:e vice (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Hans Lindberg (S) Håkan Johansson ers. kl. 09:08 (p2) 

Anders Ågren (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Janet Ågren (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Ulrik Berg (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Mattias Larsson (C) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Lars Forsgren (SD) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Arvid Lundberg (MP) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Bore Sköld (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Mikael Berglund (S) Birgitta Jonsson ers. kl. 09:08 (p2) 

Kjerstin Widman (M) Greger Knutsson ers. kl. 09:09 (p2) 

Christina Bernhardsson (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Maria Lindvall (L) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Jan Hägglund (AP) 
Deltar i upprop 1 kl. 09:07, utgår kl. 15:27 (p17), Patrik Brännberg ers. kl. 15:27 
(p17) 

Veronica Kerr (KD) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Peter Vigren (S) Ankom kl. 09:09 (p2) 

Rebecca Sellstedt (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Maja Westling (C) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Igor Hell (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Moa Brydsten (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Mikael Jonsson (SD) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Tomas Wennström (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Carin Nilsson (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Elmer Eriksson (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Nils Seye Larsen (MP) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Ellen Ström (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Andreas Lundgren (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Marianne Löfstedt (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Anna-Karin Sjölander (C) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Helena Smith (S) Ankom kl. 09:21 (p2) 

Daniell Andersson (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:07, utgår kl. 11:30 (p5), Johan Stål ers. kl. 13:13 (p11) 

Carin Conradsson (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Madelene Nord (M) Åsa Ågren Wikström ers. kl. 09:10 (p2) till kl. 11:00 (p2), ord. ankom kl. 11:00 (p2) 

Tichaona D Maphosa (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Maria Nilsson (SD) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Mariam Salem (MP) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Per-Erik Johansson (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Anders Norqvist (L) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Åsa Bäckström (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Rebecka Jakobsson (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Joline Göttfert (M) Mikael Thyni ers. kl. 09:11 (p2) 

Davis Kaza (AP) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Anders Sellström (KD) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Fredrik Rönn (C) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Lena Karlsson Engman (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  



 

Ledamot Logg 

Jan Lundberg (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Lena Andersson (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:07, utgår kl. 12:10 (p11), Lotta Holmberg ers. kl. 13:10 (p11) 

Liv Zetterberg (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Ali Yasin Dahir (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:07, utgår kl. 14:53 (p14), Novalie Lilja ers. kl. 15:06 (p15) 

Anders Hägglund (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Stefan Nordström (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Wilhelm Wikberg (SD) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Lars Brännström (MP) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Elin Nejne (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:07, utgår kl. 11:30 (p5), Patrik Esperi ers. kl. 13:10 (p11) 

Lennart Arvidsson (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Robert Axebro (C) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Gunnar Dahlberg (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Gunilla Berglund (M) Lotta Holmberg ers. kl. 09:11 (p2) till kl. 12:10 (p11), ord. ankom kl. 13:10 (p11) 

Beatrice Årebrand (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Linda Lotare (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Mehrana Bassami (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:07  

Emma Vigren (S) Pär Berglund ers. kl. 09:12 (p2) 

Hanna Lundin Jernberg (L) Ankom kl. 09:12 (p2) 

 



Närvarologg för ersättare 
Umeå kommunfullmäktiges sammanträde den 30 januari 2023 klockan 15:56:19. 

Ersättare Logg 

* Håkan Johansson (S) Ankom kl. 09:08 (p2) 

* Pär Berglund (S) Ankom kl. 09:12 (p2) 

* Birgitta Jonsson (S) Ankom kl. 09:08 (p2) 

* Patrik Esperi (S) Ankom kl. 09:47 (p2) 

* Ari Leinonen (S) Ankom kl. 09:47 (p2) 

* Charlotta Westerlund (S) Ankom kl. 09:47 (p2) 

* Novalie Lilja (S) Ankom kl. 09:47 (p2) 

* Greger Knutsson (M) Ankom kl. 09:09 (p2) 

* Lotta Holmberg (M) Ankom kl. 09:11 (p2) 

* Mikael  Thyni (M) Ankom kl. 09:11 (p2) 

* Åsa Ågren Wikström (M) Ankom kl. 09:10 (p2) 

* Leif Lundgren (M) Ankom kl. 09:47 (p2) 

* Josefin Gustafsson (M) Ankom kl. 09:14 (p2) 

* Sven-Olov Edvinsson (C) Ankom kl. 09:11 (p2), utgår kl. 12:10 

* Julia Algotsson (C) Ankom kl. 09:14 (p2) 

* Solveig Granberg (C) Ankom kl. 09:14 (p2) 

* Alf Molin (L) Ankom kl. 09:14 (p2) 

* Wilma Hvirfvel (L) Ankom kl. 09:14 (p2) 

* Maria Eriksson (KD) Ankom kl. 09:14 (p2) 

* Jan Kollberg (KD) Ankom kl. 09:14 (p2) 

* Johan Stål (V) Ankom kl. 09:14 (p2) 

* Tobias Holmbom (V) Ankom kl. 09:14 (p2) 

* Rebecca Lagerstedt (V) Ankom kl. 09:14 (p2) 

* Abdi Hanad (V) Ankom kl. 09:14 (p2) 

* Patrik Brännberg (AP) Ankom kl. 09:14 (p2) 

* Marika Atlegrim (AP) Ankom kl. 09:14 (p2) 
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Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2023‐01‐30 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

Övriga deltagare 

Ewa Miller (M), ordförande kommunrevisionen 

 

Tjänstemän 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare  

Margaretha Alfredsson, stadsdirektör 

Lena Höök Gustafsson, ekonomidirektör, § 2 

Eric Lindström, kommunjurist, § 1‐19 

Karin Isaksson, teknisk direktör, § 2 

Ann‐Christine Gradin, utbildningsdirektör, § 2 

Karolina Lundqvist, socialdirektör, § 2 

Pernilla Henriksson, äldreomsorgsdirektör, § 2 

Rune Brandt, samhällsbyggnadsdirektör, § 2 

Fredrik Lindegren, kulturdirektör, § 2 

Stefan Hildingsson, fritidsdirektör, § 2 
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§ 1 

 

Diarienr: KS‐2023/00008 

Val av justerare och fastställande av dagordning 

2023‐01‐30 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att till justerare av dagens protokoll utse Tomas Wennström (S) och Maja 

Westling (C) 

 

att digital justering äger rum måndag 6 februari kl. 15.00 

 

att godkänna dagordning för mötet.  

Beredningsansvariga 

Tomas Jakobsson, kommunsekreterare 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 
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§ 2 

 

Diarienr: KS‐2023/00043 

Information från nämnderna till 

kommunfullmäktige 

Ärendebeskrivning 

Vid sammanträdet 2023‐01‐30 informerar respektive 

direktör/förvaltningschef om nämndernas möjligheter och utmaningar. 

 

1. Tekniska nämnden, Karin Isaksson  
 

2. För‐ och grundskolenämnden, Ann‐Christine Gradin 
 

3. Gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämnden, Ann‐Christine Gradin 
 

4. Individ‐ och familjenämnden, Karolina Lundqvist 
 

5. Äldrenämnden, Pernilla Henriksson 
 

6. Kommunstyrelsen, byggnadsnämnden, miljö‐ och 
hälsoskyddsnämnden, Rune Brandt 

 

7. Kulturnämnden, Fredrik Lindegren 
 

8. Fritidsnämnden, Stefan Hildingsson 
 

9. Kommunstyrelsen och gemensamma nämnder, Margaretha Alfredsson 
 

 

   



Sida 5 av 59 
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Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

§ 3 

 

Diarienr: KS‐2022/00586 

Antagande av detaljplan för del av Umeå 2:1 – 

Hedlundaskolan, samt att utöka 

verksamhetsområdet för vatten, spillvatten och 

dagvatten till att omfatta hela planområdet 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anta Detaljplan för del av Umeå 2:1 – Hedlundaskolan samt  

 

att utöka verksamhetsområdet för vatten, spillvatten och dagvatten till 

att omfatta hela planområdet. 

Ärendebeskrivning 

Syftet med detaljplanen är att skapa förutsättningar för skola i två 

våningsplan samt att säkra en god skolgårdsmiljö.  

 

Förslaget till detaljplan bedöms överensstämma med översiktsplanens 

intentioner och utvecklingsstrategier. Planförslaget möjliggör en ökning av 

elevplatser på Hedlundaskolan, inom de centrala stadsdelarna, vilket är en 

viktig del av fortsatt utveckling av den befintliga stadens västra delar.  

 

Delar av planområdet ingår i det kommunala verksamhetsområdet för 

vatten och avlopp. Övrig mark inom planområdet planeras att införlivas i 

det kommunala verksamhetsområdet, därför krävs ett beslut i 

kommunfullmäktige om ett utvidgat verksamhetsområde för vatten, 

spillvatten och dagvatten.  

Beslutsunderlag 

Byggnadsnämndens protokollsutdrag 

Plankarta 
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Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

Planbeskrivning 

Samrådsredogörelse 

Granskningsutlåtande 

Beredningsansvariga 

Hanna Jonsson, övergripande planering 

 

Planeringsutskottets beslutsordning 

Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag att föreslå 

kommunfullmäktige att anta detaljplanen samt utöka verksamhetsområdet 

för vatten. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen bifaller planeringsutskottet förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Janet Ågren, Ulrik Berg och Robert Axebro. 

 

Yrkanden 

Janet Ågren (S), Ulrik Berg (M) och Robert Axebro (C) – Bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Detaljplanering, detaljplanering@umea.se  
Detaljplanering expedierar därefter beslutet till  

 Sökande  

 De med kvarstående synpunkter  

 Länsstyrelsen  

 Vakin      
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§ 4 

 

Diarienr: KS‐2022/01036 

Attestreglemente för Umeå kommun 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att fastställa reviderat attestreglemente för Umeå kommun. 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att ge stadsledningskontoret i uppdrag att ta fram 

tillämpningsanvisning till attestreglementet. 

Ärendebeskrivning 

Attestreglementet är en del av kommunens interna kontroll.  Den interna 

kontrollen ska säkerställa att resurser används i enlighet med fattade 

beslut, att kommunens tillgångar tryggas samt att ekonomiska 

transaktioner bokförs korrekt enligt lag och god redovisningssed.  

 

Attestreglementet gäller för samtliga ekonomiska transaktioner samt 

medel som kommunen ålagts eller åtagit sig att förvalta/förmedla för 

annan juridisk person. Attestreglementet gäller även för interna 

bokföringsorder och liknande. För vidaredelegering av personalfrågor gäller 

Personalnämndens delegationsordning i personal och organisationsfrågor. 

 

Syftet med attestreglementet är att säkerställa: 

 

 att regler för utbetalning och bokföring i samband med lön, inköp, 
fakturahantering och upprättande av bokföringsorder följs,  

 att en rättvisande redovisning nås samt  

 att oegentligheter motverkas.  
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Justerares sign: Utdraget bestyrks: 

Målsättningen med dessa regler för kontroll av verifikationer, är att 

undvika oavsiktliga eller avsiktliga fel och därigenom säkerställa att 

transaktioner som bokförs är korrekta. 

I detta reviderade attestreglemente har förtydliganden gjorts jämfört med 

tidigare attestreglemente (beslutat 2016‐04‐25), bland annat vad gäller 

roll‐ och ansvarsfördelning, attestantens ansvar, begränsningar av 

attestbehörighet, delegationer och konsekvenser om attestreglementet 

inte följs.  

Attestreglementet gäller för Umeå kommuns styrelse och nämnder. 

Samtliga hel‐ och majoritetsägda kommunala bolag ska utfärda ett 

regelverk för attester.   

Beslutsunderlag 

Attestreglemente Umeå kommun, rev 2022‐11‐25 

Beredningsansvariga 

Lena Höök Gustafsson, ekonomidirektör 

Malin Westerberg Blom, redovisningschef 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen bifaller näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag. 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Janet Ågren 

Yrkanden 

Janet Ågren (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag.  
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Beslutet ska skickas till 
Lena Höök Gustafsson 

Malin Westerberg Blom     
 

 

 

   



Sida 10 av 59 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2023‐01‐30 

Justerares sign: Utdraget bestyrks: 

§ 5

Diarienr: KS‐2022/00125 

Umeå kommuns resepolicy 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att fastställa Umeå kommuns resepolicy enligt bilaga. 

att uppdra till personalnämnden samt Umeå Kommunföretag AB/helägda 

dotterbolag att upparbeta och fastställa riktlinjer som möjliggör att 

fastställd resepolicy får genomslag i kommunorganisation och 

kommunala bolag.  

Reservation 

Anders Ågren, för Moderaterna och Veronica Kerr, för Kristdemokraterna 

reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden. 

Lars Forsgren, för Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till 

förmån för egna ändringsyrkanden. 

Jan Hägglund, för Arbetarpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

egna yrkanden (Se skriftlig reservation under kommunfullmäktiges 

beslutsordning). 

Ärendebeskrivning 

Personalnämnden överlämnade 2022‐02‐15 förslag till resepolicy med 

riktlinjer för tjänsteresor. Förslaget återremitterades vid 

kommunfullmäktiges sammanträde den 28 mars 2022. Orsak till återremiss 

var enligt kommunfullmäktiges beslut dels att dokumentets struktur skulle 

ses över i enlighet med fastställd riktlinje för styrande dokument dels att 

synpunkter skulle inhämtas från de kommunala bolagen. 



Sida 11 av 59 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2023‐01‐30 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

En översyn av dokumentets struktur har genomförts där policydelen skiljts 

från riktlinjedelen. I det reviderade förslaget till policy tydliggörs det 

förhållningsätt som ska vara gällande vid tjänsteresor, i förslaget till policy 

tydliggörs även att kommunfullmäktige ger Personalnämnden respektive 

UKF mandat att ta fram, besluta om och revidera riktlinjer för tjänsteresor 

för kommunorganisation respektive bolagskoncern.  

 

Efter dokumentöversynen har förslaget till resepolicy lämnats på remiss till 

de kommunala bolagen. Umeå kommunföretag AB inkom den 10 nov med 

följande remissyttrande: 

 

UKF och de helägda dotterbolagen anser att föreslagen resepolicy är logisk 

och att respektive bolag, inom ramen för föreslagen resepolicy, kan utfärda 

ändamålsenliga reseriktlinjer anpassade för bolagens verksamheter och 

behov.    

 

Baserat på detta remissyttrande överlämnas nu resepolicyn för 

fastställande av kommunfullmäktige.  

Beslutsunderlag 

Umeå kommuns resepolicy 

Beredningsansvariga 

Josefine Wigström  

Ida Lundström  

Dan Gideonsson 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag. 

Anders Ågren (M) – Under rubriken ”Förhållningssätt” ändringsyrkanden 

enligt nedan: 

‐ Efter tredje meningen i det andra stycket, så stryks all övrig text samt 

ringarna med symboler. 

‐ Ersätts med följande text: 

 

För resor upp till ca 5 km 

1. Vid resor med destination inom 15 minuter väljs cykel eller gång i första 

hand. 
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2. I andra hand väljs resa med kollektivtrafik (buss).

3. Om fordonsresa är nödvändig används fordon som tillhandahålls av

Umeå kommun. Samåkning ska ske där det är möjligt.

För resor längre än 5 km 

1. Kollektivtrafik (tåg eller buss) är första alternativ för resor upp till 50 mil.

2. Om fordonsresa är nödvändig används fordon som tillhandahålls av

Umeå kommun. Samåkning ska ske där det är möjligt.

3. Flyg kan väljas för längre resor än 50 mil samt till de destinationer där

tåg eller buss i linjetrafik inte utgör ett realistiskt alternativ.

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsens förslag mot Anders Ågrens (M) förslag. 

Ordföranden finner att utskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 

Reservation 

Anders Ågren (M) och Lena Andersson (M) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för egna ändringsyrkanden. 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Nils Seye Larsen (MP) med instämmande av Hans Lindberg (S) och Ellen 

Ström (V) ‐ En redaktionell ändring angående bubblorna med reseslag så 

att tågikonen flyttas så den ligger till höger om bussikonen. 

Anders Ågren (M) med instämmande av Veronica Kerr (KD) och Maria 

Lindvall (L) ‐ enligt ändringsyrkanden i näringslivs‐ och arbetsutskottet, se 

ovan. 

Lars Forsgren (SD) ‐ att ”minska miljö‐ och klimatpåverkan samt” stryks 

från stycket under ”Syfte”  

‐att all text under stycket ”Förhållningssätt” stryks och ersätts med ”Umeå 

kommun skall vara en god förebild när det gäller ekonomiskt hållbart 

resande där anställda och förtroendevalda skall göra väl avvägda val vid 

planering och genomförande av resor i tjänsten. Vid val av resa skall 

ekonomi och tidsåtgång värderas högst. Dessa faktorer är oftast relaterade 

då personalkostnader för anställda är avsevärt högre än biljettpris eller 

bränslepris för själva resan. Lägg där till förluster i kompetens på grund av 

ökad restid, om man väljer ett mer ineffektivt färdsätt. Förtroendevalda 
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som utnyttjar resor i tjänsten kan dock överväga långsammare färdsätt då 

fast arvode och avsaknad av värdefull kompetens inte är relevanta 

faktorer. Digitala möten skall alltid föredras om möjligt.”  

Propositionsordning som godkänns 

Ordföranden ställer bifall mot avslag till näringslivs‐ och arbetsutskottets 

förslag. Kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Därefter ställer ordföranden bifall till Nils Seye Larsens m fl förslag. 

Kommunstyrelsen bifaller det. 

Ordföranden ställer avslag mot bifall till Anders Ågrens m fl förslag. 

Kommunstyrelsen avslår det. 

Ordföranden ställer avslag mot bifall till Lars Forsgrens förslag. 

Kommunstyrelsen avslår det. 

Reservation 

Anders Ågren (M) och Lars Forsgren (SD) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för egna ändringsyrkanden. 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Janet Ågren, Anders Ågren, Anders Sellström, Nils Seye 

Larsen, Jan Hägglund, Lars Brännström, Lars Forsgren, Mattias Larsson, 

Ellen Ström, Maria Lindvall, Åsa Bäckström och Arvid Lundberg. 

Yrkanden 

Janet Ågren (S), Nils Seye Larsen (MP), Jan Brännström (MP), Mattias 

Larsson (C), Ellen Ström (V) och Åsa Bäckström (V) – Bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

Anders Ågren (M), Anders Sellström (KD), Maria Lindvall (L) och Jan 

Hägglund (AP) – Under rubriken ”Förhållningssätt” ändringsyrkanden enligt 

nedan: 

‐ Efter tredje meningen i det andra stycket, så stryks all övrig text samt 

ringarna med symboler. 

‐ Ersätts med följande text: 

För resor upp till ca 5 km 
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1. Vid resor med destination inom 15 minuter väljs cykel eller gång i första

hand.

2. I andra hand väljs resa med kollektivtrafik (buss).

3. Om fordonsresa är nödvändig används fordon som tillhandahålls av

Umeå kommun. Samåkning ska ske där det är möjligt.

För resor längre än 5 km 

1. Kollektivtrafik (tåg eller buss) är första alternativ för resor upp till 50 mil.

2. Om fordonsresa är nödvändig används fordon som tillhandahålls av

Umeå kommun. Samåkning ska ske där det är möjligt.

3. Flyg kan väljas för längre resor än 50 mil samt till de destinationer där

tåg eller buss i linjetrafik inte utgör ett realistiskt alternativ.

Jan Hägglund (AP) – Återremiss i syfte att på ett mer utförligt sätt ge 

vägledning för vilka resor som ska, och inte ska, företas. I andra hand bifall 

till Moderaternas med fleras ändringsyrkanden.  

Lars Forsgren (SD) ‐ att ”minska miljö‐ och klimatpåverkan samt” stryks 

från stycket under ”Syfte”  

‐att all text under stycket ”Förhållningssätt” stryks och ersätts med ”Umeå 

kommun skall vara en god förebild när det gäller ekonomiskt hållbart 

resande där anställda och förtroendevalda skall göra väl avvägda val vid 

planering och genomförande av resor i tjänsten. Vid val av resa skall 

ekonomi och tidsåtgång värderas högst. Dessa faktorer är oftast relaterade 

då personalkostnader för anställda är avsevärt högre än biljettpris eller 

bränslepris för själva resan. Lägg där till förluster i kompetens på grund av 

ökad restid, om man väljer ett mer ineffektivt färdsätt. Förtroendevalda 

som utnyttjar resor i tjänsten kan dock överväga långsammare färdsätt då 

fast arvode och avsaknad av värdefull kompetens inte är relevanta 

faktorer. Digitala möten skall alltid föredras om möjligt.”  

Propositionsordning som godkänns 

Ärendet ska avgöras idag mot att ärendet ska återremitteras. Ordföranden 

finner att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag. 
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Kommunstyrelsens förslag mot Anders Ågren (M) m.fl. förslag mot Lars 

Forsgrens (SD) förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla kommunstyrelsens förslag.  

Reservation 

Anders Ågren, för Moderaterna och Veronica Kerr, för Kristdemokraterna 

reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden. 

Lars Forsgren, för Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till 

förmån för egna ändringsyrkanden. 

Jan Hägglund, för Arbetarpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

egna yrkanden. En resepolicy bör dels innehålla en styrning och vägledning 

till vilka färdsätt som ska användas när resor i tjänsten väl ska företas, dels 

en styrning och vägledning till vilka resor som ska, eller inte ska, företas. 

Det sistnämnda finns inte med i denna resepolicy.  Arbetarpartiet yrkar 

därför på att resepolicyn ska återremitteras i syfte att på ett mer utförligt 

sätt ge vägledning för vilka resor som ska, och inte ska, företas. Bakgrund 

Resor som inte ska företas. I mitten på 1990‐talet började ledande politiker 

och tjänstemän att resa bland annat till Kina. Detta väckte uppmärksamhet. 

Idag har Umeå kommun både sex vänorter och sex samarbetsorter. 

Vänorterna representeras av de rosor som brukar delas ut efter att mötena 

med kommunfullmäktige har avslutats. Vänorterna har varit väldigt 

anonyma. Anonymt är också vinsterna med, samt redovisningen av, 

vinsterna med vänorter och samarbetsorter.  

De sex samarbetsorterna är följande:  

1.Guanajuato, Mexiko,

2.Qufu, Kina,

3.Xián, Kina (samarbetsområden: kultur, näringsliv)

4.Lanzhou, Kina (samarbetsområden: miljöteknik, energi)

5.Seychellerna.

6.Komatsu, Japan.

Arbetarpartiet anser att det resande som samarbets‐ och vänorterna utgör

en dålig förebild. Vi anser att Umeå kommun, bland annat därför, ska

avbryta samarbetet med alla sex samarbetsorter snarast möjligt under

våren 2023. Motivet för att avbryta samarbetet med de tre kinesiska

samarbetsorterna kan vara att Umeå inte ska driva en egen utrikespolitik.
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Kina utsätter bland annat uigurer i Xinjiangprovinsen för brutala övergrepp. 

Därmed faller tre samarbetsorter bort. När det gäller Seychellerna gör 

Vingresor gör följande reklam: ”Seychellerna består av över hundra öar, 

har en hisnande vacker och orörd natur och dessutom ett klimat som är 

behagligt året runt”. Det behöver knappast sägas mer. Alla sex måste bort. 

När det gäller de sex vänorterna bör det oftare redovisas, inför 

kommunfullmäktige, vilken nytta dessa gör. Om någon nytta inte kan 

redovisas för dessa sex vänorterna anser vi att deras antal bör bantas ned. 

Vi anser dock att antalet rosor som förgyller fullmäktiges möten bör 

kvarstå. Återigen: Arbetarpartiet yrkar på att resepolicyn ska 

återremitteras i syfte att på ett mer utförligt sätt ge vägledning för vilka 

resor som ska, och inte ska, företas. 

Beslutet ska skickas till 
Umeå kommunföretag 

Nämnderna   



Sida 17 av 59 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2023‐01‐30 

Justerares sign: Utdraget bestyrks: 

§ 6

Diarienr: KS‐2022/01074 

Avfallstaxa 2023 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta avfallstaxa enligt bilaga för Umeå kommun från och med  

2023‐02‐01 och tills vidare 

att avgiften ska erläggas till Umeå vatten och avfall AB 

att paragrafen justeras omedelbart. 

Ärendebeskrivning 

Förslaget inbegriper en högre höjning än normalt vilket kan förklaras av  

kraftig inflation. VA verksamheten är hårt reglerad, vilket innebär att taxan  

ska spegla bolagets kostnader och därmed inte får generera överskott  

utöver det utrymme som finns att fondera för framtida investeringar. 

Förslaget till kommande taxa innebär att samtliga avgifter i taxan kommer 

att höjas och det kommer att generera en intäktsökning på ungefär 28%. 

Taxehöjningen är nödvändig för att undvika stora underskott i 

verksamheten de kommande åren. 

Umeå kommunföretag AB föreslår efter förslag från Vakin att 

kommunfullmäktige beslutar att anta ny avfallstaxa från 2023‐02‐01.  

Beslutsunderlag 

Umeå Kommunföretag AB:s styrelseprotokoll 2022‐12‐05, nr 262, p 4:6. 

Vakins förslag till ny avfallstaxa 2022‐11‐11. 

Beredningsansvariga 

Tomas Jakobsson 
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Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen bifaller tjänsteskrivelsens förslag att föreslå 

kommunfullmäktige att anta avfallstaxa enligt Umeå kommunföretags 

förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Janet Ågren, Lars Brännström, Davis Kaza och Per‐Erik 

Johansson. 

 

Yrkanden 

Janet Ågren (S), Lars Brännström (MP), Davis Kaza (AP) och Per‐Erik 

Johansson (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Vakin     
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§ 7 

 

Diarienr: KS‐2023/00031 

Delegering till Umeå vatten och avfall AB det 

kommunala ansvaret för insamling av förpackningar 

vid återvinningsstationer och fastighetsnära 

insamling hos hushållen 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att delegera till Umeå vatten och avfall AB det kommunala ansvaret för 

insamling av förpackningar vid återvinningsstationer och fastighetsnära 

insamling hos hushållen. 

Ärendebeskrivning 

Regeringen beslutade sommaren 2022 om förändringar i förordningen om 

producentansvar för förpackningar. Det är en stor reform som innebär att 

kommunerna står inför ett omfattande förändringsarbete med många 

viktiga beslut att fatta. Följande hållpunkter är centrala: 

 

1. 1 januari 2024: Kommunerna får ansvar för insamling av 
förpackningar från hushåll genom fastighetsnära insamling eller 
lättillgängliga insamlingsplatser. 

2. 1 januari 2026: Kommuner ska ordna separat insamling av 
förpackningar på torg och i parker samt andra populära platser där 
kommunen har ett renhållningsansvar enligt gatu ren 
hållningslagen. 

3. 1 januari 2027: Kommuner ska ordna separat insamling av 
förpackningar fastighetsnära och från verksamheter som är 
samlokaliserade med hushåll och som anmält att man vill ha 
kommunal insamling. Kommuner ska också ordna insamling av 
förpackningar vid lättillgängliga insamlingsplatser för skrymmande 
förpackningar. 
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De nya bestämmelserna innebär att kommunerna tar över det 

operationella ansvaret för insamlingen av förpackningsavfall men även för 

information till hushållen om förebyggande och sortering av 

förpackningsavfall.  

 

Senast den 1 januari 2027 ska fastighetsnära insamling vara införd för 

hushållen. De vanligast förekommande förpackningsslagen (papper, plast, 

metall och glas) ska alltid samlas in fastighetsnära. Skrymmande 

förpackningar av papper och plast ska samlas in på lättillgängliga 

insamlingsplatser och övriga förpackningsmaterial (trä, keramik, textil o. 

dyl.) på kommunens återvinningscentral (ÅVC). Kommunen ska ta emot alla 

förpackningsmaterial på en ÅVC.  

 

Alla verksamheter ges ansvar att hantera sitt förpackningsavfall. Den 

producentansvarsorganisation som har störst marknadsandel blir skyldig 

att ordna mottagningsplatser för förpackningsavfall från verksamheter. 

Den producentansvarsorganisationen är även ansvarig för att informera 

verksamheterna. Verksamheter ska kunna lämna sitt avfall på en 

mottagningsstation i sin kommun utan avgift, oavsett volym och frekvens.  

De verksamheter vars avfallshantering är samlokaliserade med hushållen, 

dvs. verksamheter som tillsammans med hushåll använder behållare och 

andra anordningar tillsammans med hushåll för hantering av avfall på, eller 

i anslutning till, en fastighet, får möjlighet att välja kommunen som 

ansvarig för insamlingen av förpackningsavfallet. Det valet görs genom en 

anmälan till kommunen vid den tidpunkt som kommunen bestämmer i 

kommunala föreskrifter. 

 

Från den 1 januari 2026 ska kommunerna samla in vanligt 

förpackningsavfall separat på torg eller i parker som är över 2 000 

kvadratmeter och där det förekommer betydande mängder 

förpackningsavfall.  

 

I dagsläget finns inget uppdrag att Umeva ska hantera det kommunala 

ansvaret för insamling av förpackningar vid återvinningsstationer eller 

fastighetsnära hos hushållen. Umeva föreslår att insamlingsansvaret på 

torg, parker och andra populära platser ligger kvar hos kommunen enligt 

gatu‐ och renhållningsansvaret. 
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Förslag till beslut  

Umeå kommunfullmäktige delegerar till Umeva det kommunala ansvaret 

för insamling av förpackningar vid återvinningsstationer och fastighetsnära 

insamling hos hushållen. 

Beslutsunderlag 

Missiv Umeva 2022‐12‐21 

Tjänsteskrivelse 2022‐12‐02 

Beredningsansvariga 

Tomas Jakobsson 

 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen bifaller näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Janet Ågren 

 

Yrkanden 

Janet Ågren (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Umeva 

Robert Hansson, vd Vakin     
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§ 8 

 

Diarienr: KS‐2023/00032 

Fortsatt samverkan med Vännäs kommun kring 

framtidens vattenförsörjning 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att Umeå kommun ska fortsätta samverka med Vännäs kommun för att 

utreda förutsättningarna för en framtida gemensam vattenförsörjning, ur 

Umeälvsåsen i Vännäs kommun. Utredningarna genomförs för en 

fortvarig vattenförsörjning eller för att säkra tillgången på reservvatten 

 

att Vakin och Vännäs kommuns tjänstemän får i uppdrag att ta fram ett 

principförslag på hur kostnader och andra resursbehov som krävs för 

kommande utredningar skall fördelas mellan Vännäs kommun och Vakin 

så snart som möjligt, dock senast 1 mars 2023. 

 

att frågor av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt skall lyftas 

för beslut till kommunfullmäktige i den kommun som berörs eller då det 

är nödvändigt i båda de samverkande kommunerna. 

Ärendebeskrivning 

Det regionala bolaget Vatten‐ och Avfallskompetens i Norr AB (Vakin) ägs 

av Vindelns, Nordmalings och Umeå kommun. Vakin har i uppdrag att 

säkerställa ägarkommunernas ansvar för allmänna vattentjänster och 

avfallshantering.     

 

På uppdrag av Umeå kommun arbetar Vakin därmed också med att säkra 

vattenförsörjningen inom kommunen. Bolaget har därför, sedan 2017 i 

samverkan med Vännäs kommun, undersökt om Umeälvsåsen inom 

Vännäs kommun kan användas som reservvattentäkt för att säkerställa 

vattenförsörjningen av tätorterna i Umeå och Vännäs.  
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Sedan 2017 har befolkningen fortsatt att öka i Umeå och sedermera även 

förbrukningen av dricksvatten. Under rådande förhållanden och tillväxt 

finns kapacitet i nuvarande vattenförsörjningssystem för att försörja Umeå 

tätort med dricksvatten fram till ca 2050. Behovet har därmed utvidgats 

från att inledningsvis omfatta reservvattenförsörjning till att i nuläget också 

inkludera en utökad kapacitet för den kontinuerliga vattenförsörjningen av 

Umeå tätort. Vännäs kommun har också en god tillväxt men lider inte av en 

förestående kapacitetsbrist. Behov av att lösa reservvattenförsörjningen av 

Vännäs tätort kvarstår. 

 

Undersökningarna av Umeälvsåsen i Vännäs kommun har hittills 

genomförts i god dialog och samverkan med berörda fastighetsägare, 

Vännäs kommuns tjänstemän, tillsynsmyndigheter och förtroendevalda i 

både Umeå och Vännäs kommun. De har bedrivits strukturerat och 

inkluderat både nödvändiga teoretiska studier och praktiska 

undersökningar av grundvattenförekomsten. I nuläget pågår 

provpumpningar av grundvatten ur ett antal etablerade brunnar längs 

Umeälvsåsen för att bättre bedöma vattentäktens kapacitet och 

grundvattnets kvalitet. Undersökningen av de grundläggande tekniska 

förutsättningarna beräknas slutföras under 2023/2024. 

 

Sammantaget är utfallet av de undersökningar som har genomförts mycket 

positivt. Grundvattenförekomsten är riklig, har en stor sammanhållen 

utbredning och levererar ett grundvatten som sannolikt kan beredas till 

dricksvatten. Vattentäkten är därmed mycket lovande för den framtida 

vattenförsörjningen ur ett tekniskt perspektiv. 

Ett system för vattenförsörjning består av många delar och kräver olika 

typer av tillstånd och skydd. En eventuell exploatering av Umeälvsåsen 

kräver därmed, förutom en undersökning av de tekniska förutsättningarna, 

ett flertal andra fördjupade undersökningar och tillståndsprocesser. En 

eventuell anläggning skall dessutom finansieras, byggas, skötas om och 

utvecklas. 

 

Fortsatt samverkan 

Det finns många aspekter som behöver tas i beaktan och utredas inför ett 

eventuellt beslut om att nyttja Umeälvsåsen för grundvattenuttag och om 
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att anlägga nödvändig infrastruktur för vattenproduktion och distribution. 

Några av de mer väsentliga inkluderar: 

 

 Behov av förstärkt grundvattenbildning via infiltration av ytvatten 
‐ Uttagspunkter i Umeälv och/eller Vindelälven? 
‐ Placering av infiltrationsdammar för grundvattenförstärkning? 

 

 Skydd och rättigheter av grundvattenförekomst och anläggningar 
‐ Upprättande av vattenskyddsområde och skyddsföreskrifter 
‐ Tillstånd för uttag av vatten 
‐ Påverkan på fastighetsägare, näringsidkare och friluftsliv  
 

 Lokalisering, placering av 
‐ Uttagsbrunnar för grundvatten 
‐ Vattenverk och andra nödvändiga anläggningar 
‐ Överförings‐ och distributionsledningar 

 

 Synergier och komplement till befintlig infrastruktur för vatten och 
avlopp 
‐ Kan utvalda befintliga anläggningar för vatten och avlopp 

avvecklas? 
‐ Skapas förutsättningar för exploatering av ny bebyggelse och 

företagande? 
‐ Uppstår andra samordningsvinster av en ny VA‐infrastruktur? 
 

 Ägande, finansiering och fortvarigt samarbete 
‐ Hur ordnas finansiering och ägande av de nya 

anläggningstillgångarna? 
‐ Hur ordnas drift och underhåll av anläggningstillgångarna? 
‐ Hur fördelas kostnader för fortvarigt nyttjande? 

 

Då dessa aspekter ska utredas krävs en kontinuerlig information och 

samverkan med många intressenter såsom fastighetsägare, näringsidkare, 

kommunala tjänstemän, tillståndsmyndigheter och den politiska ledningen 

i Vännäs och Umeå kommun. Ett antal av aspekterna inkluderar 

tillståndsprocesser och civilrättsliga frågor gällande markrättigheter. 

Sådana ärenden kräver omfattande dokumentation, tar lång tid och kräver 

förhandlingar. Det kommer att krävas både ekonomiska och personella 

resurser för detta arbete. Av dessa anledningar är det viktigt att den 



Sida 25 av 59 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2023‐01‐30 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

politiska ledningen i respektive kommun fattar beslut om en fortsatt 

samverkan mellan Umeå kommun (via Vakin) och Vännäs kommun.  

 

Ett sådant beslut handlar främst om att ge tjänstemännen inom de berörda 

kommunala organisationerna mandat att fortsätta utreda 

förutsättningarna för en framtida gemensam vattenförsörjning. 

Nödvändiga beslut av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt ska 

avgöras av kommunfullmäktige i respektive kommun. 

Beredningsansvariga 

Robert Hansson, vd Vakin 

Margaretha Alfredsson, stadsdirektör Umeå kommun 

Karolina Johansson, kommunchef Vännäs kommun 

 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen bifaller näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Janet Ågren och Anders Ågren. 

 

Yrkanden 

Janet Ågren (S) och Anders Ågren (M) – Bifall till kommunstyrelsens 

förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Robert Hansson, vd Vakin 

vannas.kommun@vannas.se     
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§ 9 

 

Diarienr: KS‐2022/00785 

Rättelse av mandatperiod för 

Överförmyndarnämnden och Umeåregionens 

brand‐ och räddningsnämnd 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 

 

att mandatperioden för Överförmyndarnämnden och Umeåregionens 

brand‐ och räddningsnämnd ska vara 2023‐01‐01 och tills vidare. 

Ärendebeskrivning 

Vid sitt sammanträde 2022‐11‐28 beslutade kommunfullmäktige om 

mandatperioder för de gemensamma nämnderna. För Överförmyndar‐

nämnden och Umeåregionens brand‐ och räddningsnämnd blev 

mandatperioden felaktig. Rätt mandatperiod ska vara 2023‐01‐01 och tills 

vidare. 

Beredningsansvariga 

Tomas Jakobsson, kommunsekreterare 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Kommunfullmäktige beslutar enligt valberedningens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Överförmyndarnämnden 

Umeåregionens brand‐ och räddningsnämnd 

Lönesupport, Troman     
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§ 10 

 

Diarienr: KS‐2022/00785 

Fyllnadsval: God man för 

fastighetsbildningsförrättning samt ersättare i 

Rotekassan 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 

 

att till god man för fastighetsbildningsförrättning utse Jan Kollberg (KD) 

 

att till ersättare i Rotekassan utse Emma Vigren (S) och Peter Vigren (S). 

Ärendebeskrivning 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2022‐11‐28 lämnades ett antal 

uppdrag som god man vakanta. Även uppdrag som ersättare i Rotekassan 

lämnades vakanta. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Jan Kollberg 

Emma Vigren  

Peter Vigren 

Mattias Lönn, Lantmäteri 

Länsstyrelsen 

Lönesupport, Troman 
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§ 11 

 

Diarienr: KS‐2022/00785 

Fyllnadsval: Ledamot i Umeå Hamn AB 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 

 

att till ledamot i styrelsen för Umeå Hamn AB utse Daniell Andersson (V). 

Ärendebeskrivning 

Vid kommunfullmäktiges val 2022‐11‐28 lämnades uppdraget vakant. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Daniell Andersson 

Umeå Hamn 

Umeå kommunföretag 

Lönesupport, Troman 
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§ 12 

 

Diarienr: KS‐2022/00785 

Fyllnadsval: Lekmannarevisorer 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 

 

att till lekmannarevisor i Stiftelsen Västerbackens sågverksmuseum utse 

Ewa Miller (M) 

 

att till lekmannarevisor i Umeå Folkets husförening, upa utse Ewa Miller (M) 

 

att till lekmannarevisor i Stiftelsen Natur och kulturvårdsleden (Umeå 

Älvdal) utse Marie Sandström‐Öhberg (C) 

 

att till lekmannarevisor i Samordningsförbundet Umeregionen utse Ewa 

Miller (M) 

 

att till lekmannarevisor i Stiftelsen Arboretum Norr utse Peter Sedlacek (L) 

 

att mandattiden för uppdragen är 2023‐01‐01 och tills vidare. 

Ärendebeskrivning 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2022‐11‐28 lämnades några 

uppdrag som lekmannarevisor vakanta. I och med dagens val är alla 

uppdrag som lekmannarevisor tillsatta. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Ewa Miller 

Marie Sandström‐Öhberg 

Peter Sedlacek 

Lönesupport, Troman 
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§ 13 

 

Diarienr: KS‐2023/00045 

Avsägelse: Ersättare i gymnasie‐ och 

vuxenutbildningsnämnden Linnea Goossen (S) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att bevilja Linnea Goossen (S) begärt entledigande från uppdraget som 

ersättare i gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämnden. 

 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 

 

att till ersättare i gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämnden utse Anna‐

Lisa Rådeström (S). 

Ärendebeskrivning 

Linnea Goossen (S) har avsagt sig uppdraget som ersättare i gymnasie‐ och 

vuxenutbildningsnämnden. 

Beslutsunderlag 

Avsägelse 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Linnea Goossen 

Anna‐Lisa Rådeström 

Gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämnden 

Mikael Kassman 

Lönesupport, Troman   
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§ 14 

 

Diarienr: KS‐2023/00047 

Avsägelse: Ersättare i fritidsnämnden Angelica 

Jonsson (S) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bevilja Angelica Jonsson (S) begärt entledigande från uppdraget 

som ersättare i fritidsnämnden. 

 

Kommunfullmäktige beslutar efter förslag från valberedningen 

 

att till ersättare i fritidsnämnden utse Astrid Gustavsson (S). 

Ärendebeskrivning 

Angelica Jonsson (S) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 

fritidsnämnden. 

Beslutsunderlag 

Avsägelse 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Angelica Jonsson 

Astrid Gustavsson 

Fritidsnämnden 

Lönesupport, Troman     
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§ 15 

 

Diarienr: KS‐2023/00077 

Avsägelse: Ersättare i kommunstyrelsen och 

ledamot i kommunstyrelsens hållbarhetsutskott; 

Wilma Hvirfvel (L) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bevilja Wilma Hvirfvel (L) begärt entledigande från uppdragen som 

ersättare i kommunstyrelsen och ledamot i kommunstyrelsens 

hållbarhetsutskott. 

 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen  

 

att till ny ersättare i kommunstyrelsen utse Hanna Lundin Jernberg (L). 

Ärendebeskrivning 

Wilma Hvirfvel (L) har avsagt sig uppdragen som ersättare i 

kommunstyrelsen och ledamot i hållbarhetsutskottet. Uppdraget som 

ledamot i hållbarhetsutskottet lämnas vakant till vidare. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Wilma Hvirfvel 

Hanna Lundin Jernberg 

KS diarium 

Lönesupport, Troman     
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§ 16 

 

Diarienr: KS‐2023/00078 

Val av ordförande i Nämnden för grundläggande IT‐

kapacitetstjänster ITKN 2023 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 

 

att till ordförande i nämnden för IT‐kapacitetstjänster utse Anna Frej (S), 

Vännäs kommun för 2023. 

Ärendebeskrivning 
I reglementet för nämnden framgår att Umeå kommunfullmäktige som 
värdkommun utser ordförande som årligen ska nomineras av en av de 
deltagande kommunerna. Ordförandeposten innehas av alla kommuner i tur 
och ordning. Följande princip har använts:  
År   Ordförande   Vice ordförande  
2020   Vännäs   Umeå  
2021   Umeå   Skellefteå 

2022   Skellefteå   Vännäs 

 

Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde 2022‐11‐28 att utse 

Fredrik Rönn (C) som vice ordförande i ITKN för 2023. 

Beslutsunderlag 

Vännäs kommunfullmäktige 2022‐12‐05 § 126 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Anna Frej 

Ann Siklund, ITKN 

Vännäs kommun 

Skellefteå kommun 

Lönesupport, Troman 
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§ 17 

 

Diarienr: KS‐2022/01087 

Avsägelse: Ersättare i kommunfullmäktige Maria 

Eriksson (KD) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bevilja Maria Eriksson (KD) begärt entledigande från uppdraget som 

ersättare i kommunfullmäktige 

Ärendebeskrivning 

Maria Eriksson (KD) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 

kommunfullmäktige. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Maria Eriksson 

Länsstyrelsen Västerbotten 

Lönesupport, Troman 

     
 

 

   



Sida 35 av 59 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2023‐01‐30 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

§ 18 

 

Diarienr: KS‐2023/00116 

Anmälningsärenden 2023‐01‐30 

Motioner 

Motion 1/2023: Ge möjlighet för alla anställda inom Umeå kommun att 

träna på arbetstid – återinför friskvårdstimmen; Anders Ågren (M). 

Diarienummer KS‐2023/00052 

Beslut 

Byggnadsnämnden 2022‐11‐16, § 302. Revidering av taxa för 

byggnadsnämndens verksamheter. Diarienummer: KS‐2023/00120. 

 

Fritidsnämndens protokoll 2022‐12‐14, § 79. Åtgärder inom 

badverksamheten för en budget i balans ‐ höjning av taxor. Diarienummer 

KS‐2022/01028‐16. 

 

Länsstyrelsen i Norrbotten ‐ Förordnande av begravningsombud. 

Dirienummer: KS‐2023/00009‐8. 

Ej verkställda beslut 

Individ‐ och familjenämnden 

Statistikrapporter ej verkställda beslut SoL 2022‐09‐30. KS‐2022/00012‐9 

Statistikrapporter ej verkställda beslut LSS 2022‐09‐30. KS‐2022/00012‐10 

Beslut om efterträdarval 

Ny ledamot och ersättare för ledamot i kommunfullmäktige 

Ny ledamot: Davis Kaža (AP) 

Avgången ledamot: Agneta Björk (AP) 

Ny ersättare: Marika Atlegrim (AP) 

Diarienummer: KS‐2022/01070‐5     
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§ 19 

 

Diarienr: KS‐2022/00858 

Motion 13/2022: Borgerlig drop in‐vigsel; Maja 

Westling (C) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att avslå motion 13/2022: Borgerlig drop in‐vigsel. 

Ärendebeskrivning 
I en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde i oktober 2022 yrkar 

Maja Westling: 

 Att Umeå kommun börjar med borgerlig drop in‐vigsel. 
 

Umeå kommun erbjuder par att boka borgerlig vigsel. Vigseln förrättas av 

en vigselförrättare i Umeå kommun som är utsedd av Länsstyrelsen i 

Västerbotten. Det är ungefär 250‐300 par som vigs årligen där vigseln 

bokats via kommunen. I ungefär två tredjedelar av dessa vigslar används 

Umeå kommuns vigselrum i Rådhuset. I övriga fall väljer paret att 

ceremonin ska hållas någon annanstans, exempelvis i bostaden, i en hyrd 

lokal eller någon av stadens parker. För att ingå äktenskap krävs enligt 

svensk lag att paret ansöker om hindersprövning hos Skatteverket. 

Handläggningstiden för hindersprövningen är ungefär två veckor och är en 

ansökan som måste göras före vigseln även om det rör sig om en drop in‐

vigsel, enligt motionens förslag. Man kan därför argumentera att drop in‐

aspekten till viss del går förlorad. 

 

Motionären framhåller att alla inte vill ställa till med stor fest i samband 

med sin vigsel, och alla vill heller inte vigas med religiösa förtecken så som 

det blir i Svenska kyrkans regi. Detta behov bör betraktas som tillgodosett 

med den service som redan erbjuds idag. 
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Vidare lyfter motionären även fram Svenska kyrkans drop‐in vigslar där 

man erbjuder musiker, vittnen och alkoholfritt bubbel. Enligt 

likställighetsprincipen (2:2§ KL) ska kommuner och regioner behandla sina 

medlemmar lika, om det inte finns sakliga skäl för något annat. Det innebär 

att inte bara par som vigs vid drop in‐vigsel skulle erbjudas tillgång till 

musiker, vittnen och alkoholfritt bubbel utan det skulle gälla samtliga 250‐

300 par som vigs årligen, och skulle därför innebära en i sammanhanget 

stor kostnad som det saknas utrymme för i budget. Stadsledningskontoret 

föreslår kommunfullmäktige att avslå motion 13/2022: Borgerlig drop in‐

vigsel. 

Beslutsunderlag 

Motion 13/2022: Borgerlig drop in‐vigsel; Maja Westling (C) 

Beredningsansvariga 

Vanessa Holmlund 

Olov Häggström 

 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag 

(att avslå motionen). 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Mattias Larsson (C) med instämmande av Maria Lindvall (L) – Bifall till 

motionen 

Hans Lindberg (S) – bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag att 

avslå motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ordföranden ställer avslag mot bifall till motionen. Kommunstyrelsen 

bifaller näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag att avslå motionen. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Maja Westling, Tomas Wennström, Davis Kaza, Hanna 

Lundin Jernberg, Veronica Kerr, Åsa Bäckström, Maria Nilsson, Anders 

Ågren, Jan Hägglund och Mariam Salem. 
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Yrkanden 

Maja Westling (C), Davis Kaza (AP), Hanna Lundin Jernberg (L) och Jan 

Hägglund (AP) – Bifall till motionen. 

 

Tomas Wennström (S), Veronica Kerr (KD), Åsa Bäckström (V), Maria 

Nilsson (SD), Anders Ågren (M) och Mariam Salem (MP) – Bifall till 

kommunstyrelsens förslag (avslå motionen). 

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag (avslå motionen) mot bifall till motionen. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla 

kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Motionären     
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§ 20 

 

Diarienr: KS‐2023/00069 

Interpellation: Hur ska vinterväghållningen 

förbättras? Jan Hägglund (AP) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Jan Hägglund, Christina Bernhardsson, Lena 

Karlsson Engman, Stefan Nordström, Fredrik Rönn, Davis Kaza, Lars 

Brännström, Lars Forsgren, Mattias Larsson och Janet Ågren beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Jan Hägglund (AP) 

följande interpellation till tekniska nämndens ordförande. 

 

Hur ska vinterväghållningen i Umeå förbättras? 

 

De senaste veckornas återkommande kraftiga snöfall har inneburit att 

kommunens vinterväghållning har hamnat i blickfånget. På många av 

Umeås gator är underlaget mycket bristfälligt. Under mina drygt 50 år som 

bilförare i Umeå på vintern har jag aldrig varit med om så stora problem 

med vägunderlaget. 

 

Vid ett av snöfallen hann inte snöröjningen med alls. På många gator 

pressades snön ihop av tyngden från bilar, lastbilar och bussar. Detta 

skapade ett mycket ojämnt underlag med stora nivåskillnader. När snön 

började smälta, och sedan frös till is, fick vi dagens situation med massor av 

iskanter på fem, tio, centimeter mot vilka personbilar riskerar att slås 

sönder. Bristerna i snöröjningen har även inneburit att många gator idag är 

för smala, att ledade bussar har svårt att ta sig fram och att sikten på 

många håll är dålig på grund av snöhögarna. Förtätningen av kommunen 

har dessutom inneburit att avlastningsytorna idag är långt färre än tidigare. 

Situationen är helt enkelt oacceptabel. 
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En del i förklaringen till bristerna i snöröjningen beror naturligtvis på 

vädret. Men vädret, som varit dåligt under årsskiftet 2022/2023, kommer 

även att vara ett problem – och troligtvis ett större sådant – vid årsskiftet 

2032/2033! Det vore ”tjänstefel” om inte Umeå kommun planerade för 

detta.  

 

En annan del av förklaringen till bristerna är att de ansvariga politikerna har 

sparat på vinterväghållningen. I uppåt tio år har det skett besparingar på 

Tekniska nämndens budget. Därför antogs ett besparingsprogram som 

kallades ”Handlingsplan för ekonomi och verksamhet i balans” i september 

2019. I detta program ingick förslag på årliga besparingar motsvarande 9,5 

miljoner inom vinterväghållningen. Det är konsekvenserna av detta 

program som kan iakttas idag.  

 

En ytterligare förklaring till dagens problem är den överdrivna 

förtätningspolitiken. Denna har minskat antalet grönytor och andra fria 

ytor, något som på vintern även innebär minskade avlastningsytor för snö. 

Och i takt med att grönytor och andra fria ytor byggs igen ökar behovet av 

att frakta bort den plogade snön – vilket ökar kostnaderna för 

snöröjningen. 

 

Vinterväghållningen kommer att kräva ökade ekonomiska resurser för att 

möjliggöra att fler avtal sluts med entreprenörer. Det krävs även ökad 

hänsyn till behovet av fria (gröna) ytor. Dessa faktorer är nödvändiga om 

kommunen bättre ska klara dagens typ av snöoväder.   

 

Mot denna bakgrund vill vi ställa följande frågor: 

1. Är du beredd att öka resurserna till snöröjningen redan denna vinter? 

2. Hur avser du förbättra vinterväghållningen i kommunen framöver? 

 

Christina Bernhardsson (S), tekniska nämndens ordförande lämnar 

följande skriftliga svar: 

Liksom för två år sedan, vintern 2020/21 har vintern hittills varit 

utmanande. Inledningen av 2023 har bjudit oss alla på många skiftande 

väderlekar, i synnerhet sådana väderlekar som få av oss tycker är särskilt 

trevliga och som påverkar framkomlighet och säkerhet i trafiken. Bitvis har 

därför standarden på kommunens gator inte varit den som vi alla önskar 
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att den ska vara. Detta då väderleken varierat från ihållande snöande och 

därpå följande regn och plusgrader. 

 

Trots att vi arbetat med alla tillgängliga resurser ‐ dygnet runt dessa 

veckor– har vi inte nått ett helt tillfredsställande resultat. Umeåborna har 

varit uthålliga och förstående till att just vädrets makter är svåra att styra 

över och kan sätta stor press på kommunens resurser.  

 

Många som har erfarenheter från andra städer i landet har även uttryckt 

både beröm för det som görs och glada tillrop i olika medier. Erfarenheter 

som dessa är bra att de framkommer, då vi lätt blir hemmablinda och 

överdrivet ” umekritiska”. 

 

Att skapa goda förutsättningar för snöröjningen är viktigt ‐ det är jag och 

interpellanterna helt eniga om. Det är en fråga som vi ständigt behöver 

arbeta med, vilket vi lärt oss då de senaste åren varit allt mer oberäkneliga. 

Vi kommer säkerligen inte heller framöver klara oss utan 

snödumpningstillfällen, halka och‐/eller översvämningar ‐ ibland rent av 

samtidigt. Klimatförändringarna gör att vi måste tänka till när vi bygger 

staden och ha respekt för hur umeborna kommer påverkas. Vi har dock 

samtidigt att förhålla oss till de av fullmäktige satta ekonomiska 

förutsättningarna och vår målsättning är därför hela tiden att med de 

resurser som står till buds klara ett så bra resultat som möjligt.  

 

Som ansvarig för tekniska nämnden vill jag självklart få till mer medel för 

att stärka vår verksamhet och förbättra kvaliteten på våra uppdrag. Vi vet 

att vi är väldigt viktiga för att få umebornas vardag att gå ihop. Samtidigt 

måste vi ha respekt för de andra nämndernas behov och det faktum att vi 

har begränsade resurser i kommunen som ska tillgodose en lång rad 

kritiska, samhälleliga ändamål. 

 

Svar på fråga 1 

Den budget som lagts för innevarande år är den som vi får förhålla oss till. 

De extrema prisökningar som tillkommit utmanar verkligen verksamheten, 

det gör det oerhört svårt att inom egen ram prioritera upp just 

vinterväghållningen. Vi har detta år mycket stora ekonomiska utmaningar 

för hela nämndens verksamheter. 



Sida 42 av 59 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2023‐01‐30 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

 

Svar på fråga 2 

All verksamhet jobbar med ständiga förbättringar, vilket gör att vi hela 

tiden flyttar fram våra ambitioner och arbetssätt. I det stora har Umeå 

kommun en välfungerande vinterväghållning. Det man måste hålla i minne 

är att allt inte kan ske på alla ställen precis samtidigt, vilket heller inte är 

nödvändigt. Vi prioriterar ständigt hållbara resesätt, att  

kollektivtrafiken ska ges bästa förutsättningar samt att cykel‐ och 

gångtrafikanter kommer sig fram. Vi bedriver ett kontinuerligt 

kvalitetsarbete; vi följer upp utförandet löpande och har bemanning 

dygnet runt året om med egen personal. Vi träffar de upphandlade  

entreprenörerna och diskuterar utförande och brister. Efter säsongen görs 

en årlig uppföljning av hur säsongen fungerat, bra och mindre bra, utifrån 

detta tar vi ställning till vilka justeringar som måste göras. 

 

Inom ramen för vår arbetsmodell hanterar vi problemen som uppstår. Då 

kommer i ärlighetens namn det intensiva snöandet och få till 

framkomligheten för umeborna före budgeten. Den nederbörd som 

kommer måste hanteras. 

 

Mer resurser för snöröjning i framtiden förbättrar självklart 

förutsättningarna, inte minst för de hållbara färdsätten, det får vi hoppas 

att alla håller i minnet framöver. 
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§ 21 

 

Diarienr: KS‐2023/00074 

Interpellation: Varför ska ”Grön Balans” läggas ner? 

Anders Norqvist (L) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Anders Norqvist, Bore Sköld, Peter Vigren, Åsa 

Bäckström, Hanna Lundin Jernberg, Maja Westling, Rebecka Jakobsson, 

Andreas Lundgren, Veronika Kerr och Ellen Ström beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Anders Norqvist (L) 

följande interpellation till gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämndens 

ordförande. Interpellationsdebatten sker gemensamt med efterföljande 

interpellation som behandlar samma ämne. 

 

Varför ska ”Grön Balans” läggas ner? 

Det bedrivs en väldigt bra och uppskattad verksamhet vid Forslunda som 

kallas ”Grön Balans”. Målgruppen är personer som upplever sig ha en 

stressrelaterad psykisk ohälsa. Grön balans är en förberedande insats med 

målsättningen att personen ska klara av fortsatt arbetslivsinriktad 

rehabilitering, med det långsiktiga målet att komma ut i arbete eller 

studier. 

 

Verksamheten består av naturbaserad rehabilitering i gruppform. 

 

Som en konsekvens av nedskärningar inom Gymnasie‐ och 

vuxenutbildningsnämndens budget för 2023 så kommer denna verksamhet 

att avslutas. Besparingen uppgår till hissnande 2,1 Mkr och slår mot 

personer som är i utsatt ställning, bland annat psykisk ohälsa, olika former 

av neuropsykiatriska funktionsnedsättningar, ångest eller långvarig 

smärtproblematik och som befinner sig långt ifrån arbetsmarknaden. 
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Majoriteten av personerna som deltar i verksamheten innehar 

försörjningsstöd så detta bör även betraktas som en fråga som berör 

individ‐ och familjenämndens område. Enligt statistik så går majoriteten av 

deltagarna vidare till arbetslivsinriktad rehabilitering eller studier efter 

avslutat program. Ett positivt resultat bör betraktas som en stor vinst för 

kommunen och inte minst individerna själva då de blir mer självförsörjande 

och inte i fortsatt behov av försörjningsstöd. 

 

Jag vill därför ställa följande frågor till gymnasie‐ och 

vuxenutbildningsnämndens ordförande Peter Vigren: 

 

1. Hur har denna verksamhet utvärderats och jämförts med andra 
rehabiliteringsinsatser? 

2. Vad har det gjorts för att hitta alternativa finansieringar för denna 
verksamhet? 

3. Hur kommer målgruppen att tas om hand när denna gröna 
rehabilitering inte längre finns kvar?   

 

Peter Vigren (S), gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämndens ordförande 

lämnar följande skriftliga svar: 

Liberalerna har inkommit med en interpellation gällande insatsen Grön 

Balans/Grön Rehab som ligger under arbetsmarknadsenheten. Denna 

insats måste nu avslutas som konsekvens av det sparbeting gymnasie‐ och 

vuxenutbildningsnämnden fattade beslut om i november förra året som 

avsåg bland annat, men i huvudsak, arbetsmarknadsenheten. I 

interpellationen ligger tre frågor som jag härmed besvarar: 

 

Svar på fråga 1 

Verksamheten har under lång tid periodvis haft problem med 

beläggningsgrad. Det är en verksamhet som inte varit lika efterfrågad av 

våra samverkanspartners som annan verksamhet med tidiga insatser. 

Lokalerna är inte anpassade så att verksamheten kan växa i den omfattning 

som annan tidig verksamhet kan göra. Vidare har verksamheten haft 

problem med inomhusmiljön i form av bland annat buller från närliggande 

väg. 

 

Arbetsmarknadsenheten har många olika insatser beroende på hur 

utanförskapet ser ut och hur mycket resurser man har till sitt förfogande. 
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Det här är en av de tidiga insatserna som arbetsmarknadsenheten har 

erbjudit, men det finns andra också.    

 

Svar på fråga 2  

Frågan ställts i styrgruppen för arbetsmarknadstorgen. Där såg ingen av 

samverkansparterna det möjligt att ta över verksamheten. Dialog och 

information om föreslagen nedläggning av verksamheten med våra 

samverkanspartners ‐ Socialtjänsten, Arbetsförmedlingen, 

Försäkringskassan och Region Västerbotten ‐ har skett på styrgrupp för 

arbetsmarknadstorgen. Ingen verksamhet har motsatt sig nedläggningen. 

Däremot har dialog förts i gruppen om hur vi skall kunna tillgodose 

målgruppens behov inom ramen för befintliga kvarvarande insatser. 

  

Svar på fråga 3 

En individuell planering kommer att ske med respektive deltagare som 

finns i verksamheten. Nya deltagare kommer att beredas till andra lämpliga 

och tillgängliga insatser.   
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§ 22 

 

Diarienr: KS‐2023/00080 

Interpellation: Varför vill S lägga ner natur‐ och 

trädgårdsrehabiliteringen? Daniell Anderson (V) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Bore Sköld, Anders Norqvist, Peter Vigren, Åsa 

Bäckström, Hanna Lundin Jernberg, Maja Westling, Rebecka Jakobsson, 

Andreas Lundgren, Veronika Kerr och Ellen Ström beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Bore Sköld (V) i stället för 

Daniell Andersson (V) följande interpellation till gymnasie‐ och 

vuxenutbildningsnämndens ordförande. Interpellationsdebatten sker 

gemensamt med föregående interpellation som behandlar samma ämne. 

 

Varför vill S lägga ner natur‐ och trädgårdsrehabiliteringen? 

Natur‐ och trädgårdsrehabiliteringen på Forslunda är en kommunal 

verksamhet riktad bland annat till individer med stressrelaterad psykisk 

ohälsa. Genom natur‐ och trädgårdsbaserade gruppaktiviteter verkar man 

för att individen på sikt ska få ett bättre mående och kunna etablera  

sig på arbetsmarknaden genom arbete eller studier. 

 

Natur‐ och trädgårdsrehabiliteringens verksamhet är en viktig del i att 

hjälpa människor som lider av psykisk ohälsa återvända till arbetslivet och 

för att bryta ett negativt utanförskap. Det är därför bekymmersamt att de 

styrande partierna i Umeå kommun väljer att fortsätta med  

nedläggningsplanerna för denna verksamhet. 

 

Forskning visar att naturbaserad terapi har stor betydelse för daglig 

funktion och tillfrisknande för personer som lider av psykisk ohälsa, och att 

en terapeutisk naturmiljö och leder till en förbättrad arbetsförmåga och 

ökad social aktivitet hos den enskilde. 
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Vänsterpartiet anser därför att natur‐ och trädgårdsrehabiliteringen på 

Forslunda bör bevaras, och vill ställa följande frågor: 

 

Frågor 

1. Varför anser Socialdemokraterna att natur‐ och 
trädgårdsrehabiliteringen på Forslunda bör avvecklas? 

2. Hur ska Umeå kommun i stället arbeta riktat till den grupp som tidigare 
kunde få stöd och hjälp på natur‐ och trädgårdsrehabiliteringen? 

 

Peter Vigren (S), gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämndens ordförande 

lämnar följande skriftliga svar: 

Vänsterpartiet har inkommit med en interpellation gällande avslutandet av 

en av de rehabiliterande insatserna som finns inom 

arbetsmarknadsenhetens hägn. Detta är en konsekvens av det 

budgetbeslut gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämnden fattade i november 

2022, som innehöll bland annat ett stort sparbeting på 

arbetsmarknadsenheten. 

 

I denna interpellation ställer Vänsterpartiet två frågor som jag skall försöka 

besvara efter bästa förmåga: 

 

Svar på fråga 1 

Skälet att en av de rehabiliterande insatserna på arbetsmarknadsenheten 

behöver avslutas är att pengarna inte räcker till. Den budget vi tog i 

november 2022 innehöll inte tillräckligt med pengar för att driva allt som vi 

skulle vilja, och det innebar att vi var tvungna att prioritera. Det stora 

skälet till detta är de fallande skolresultaten. Såväl på grundskolan som på 

gymnasiet har pandemin satt spår i elevernas genomströmning och 

resultat, och skillnaden från prepandemiska värden var betydligt större än 

vi befarade, vilket också rapporterats i media. Detta är oroande. En 

genomförd gymnasieexamen är det säkraste vaccinet mot ekonomisk och 

social utsatthet vi kan erbjuda våra barn, och det är det viktigaste vi håller 

på med.  

 

Om elever inte tar sig igenom grundskolan med gymnasiebehörighet, skall 

de beredas plats på våra individuella program. Volymerna där ökade alltså 

betydligt mer än förväntat, och detta innebar att den verksamheten 
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behövde mer pengar. Konsekvensen av det innebar att prioriteringarna i 

nämnden blev hårdare än vi hade förutsett när förra 

fullmäktigeförsamlingen tog vår rambudget i juni 2022. Samtidigt kunde vi 

inte ta pengar från gymnasiet för att inte riskera att de förhöjda värden vi 

har på elever som lämnar gymnasiet utan examen skall bita sig fast. Kvar 

blev då arbetsmarknadsenheten och vuxenutbildningen, och då 

vuxenutbildningen redan gjort stora besparingsåtgärder i närtid behövde 

de skyddas.  

 

Det innebär konsekvenser för arbetsmarknadsenheten. Det innebär att 

våra chefer, styrgrupper och tjänstepersoner behöver räkna på hur de skall 

kunna uppfylla så stor del av målen som de kan med de medel de har, och 

då har de landat i den här prioriteringen. Jag har inga som helst synpunkter 

på deras prioriteringar ‐ tvärtom litar jag på de människor som är satta att 

leda och fördela arbetet inom enheten för att nå så långt de kan med de 

pengar de fått tilldelade.  

 

Svar på fråga 2 

Arbetsmarknadsenheten har en mängd insatser. Vissa är riktade till folk 

som har närmare till arbete, och vissa riktade till de som har längre kvar till 

arbete. Det sker ständigt en löpande anpassning till de olika grupper som 

aktualiseras till arbetsmarknadstorgen. 

 

De som idag är på rehabiliteringen kommer att beredas platser på andra 

tidiga insatser utefter deras individuella behov, som stipuleras av deras 

individuella planering. Framtida deltagare som skulle ha kommit ifråga för 

den här insatsen kommer istället att erbjudas andra rehabiliterande 

insatser inom arbetsmarknadsenheten.     

 

 

   



Sida 49 av 59 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2023‐01‐30 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

§ 23 

 

Diarienr: KS‐2023/00079 

Interpellation: Hur kan Socialtjänsten kompensera 

för lagstiftningens bristande barnperspektiv? Linda 

Lotare (V) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Linda Lotare, Andreas Lundgren, Jan Hägglund, 

Anna‐Karin Sjölander, Igor Hell, Mehrana Bassami och Davis Kaza beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Linda Lotare (V) följande 

interpellation till individ‐ och familjenämndens ordförande. 

 

Hur kan Socialtjänsten kompensera för lagstiftningens bristande 

barnperspektiv? 

 

Nyligen uppmärksammades en fruktansvärd händelse i Luleå, där en 

åttaårig pojke misstänks ha blivit mördad av sin pappa efter en utdragen 

vårdnadstvist mellan föräldrarna. Trots att socialtjänsten, anhöriga, polisen 

och skolan hade slagit larm om att pojken var rädd för pappan, och for illa 

av pappans beteende, beslutade en domstol att pappan skulle ha rätt att 

umgås med barnet. Detta ledde också till att barnet blev bragt om livet. 

 

I kölvattnet av denna tragedi har anhöriga till pojken krävt att lagen ska 

ändras så att domstolar lägger större vikt vid barnens rädsla inför att träffa 

en förälder än vid förälderns rätt till umgänge med barnet. 

 

Vänsterpartiet tycker att alla lagändringar som förtydligar och stärker 

barnperspektivet och implementeringen av barnkonventionen i Sverige är 

rätt väg att gå. En sådan lagändring är såklart inte inom kommunens 

mandat att fatta beslut om, men de allvarliga riskerna för barns liv och 
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hälsa som nuvarande lagstiftning öppnar upp för manar oss ändå att ställa 

följande frågor. 

 

Frågor 

1. Hur kan Umeås socialtjänst stärka barnperspektivet och formulera 
tydligare beskrivningar av möjliga konsekvenser i underlaget till rätten? 

2. Hur kan socialtjänsten i ökad utsträckning arbeta kompensatoriskt och  
riskminimerande i de fall rätten fattar beslut som professionen ser kan 

leda till en ökad risk för fysiskt eller psykiskt våld eller ökad ohälsa för 

barnet? 

 

Andreas Lundgren (S), individ‐ och familjenämndens ordförande lämnar 

följande skriftliga svar: 

Linda Lotare (V) har ställt ett antal frågor till mig med anledningen av 

händelsen i Luleå där ett barn mördades av sin pappa. Låt mig börja med 

att säga att jag delar interpellantens åsikt att samhället behöver se över 

vad vi kan göra för att förhindra att detta händer igen, både på 

lagstiftarens nivå och ute i kommunernas socialtjänst. 

 

Frågorna kräver dock en ytterligare genomlysning än vad ett 

interpellationssvar kan ge. Jag kommer därför återkomma i slutet av 

interpellationssvaret kring hur jag anser att vi bör gå vidare. 

 

Här följer mina svar på interpellantens frågor; 

 

Svar på fråga 1  

Frågor om vårdnad, boende och umgänge tas upp av domstolen i den ort 

där barnet har sin hemvist. Socialtjänstens utredning, som i Umeå görs av 

handläggare inom Familjerätten, ska ge rätten ett underlag för beslut i 

tvister om vårdnad, boende och/ eller umgänge, genom att belysa olika 

alternativ ur barnets perspektiv. Det primära i utredningarna är att 

presentera barnets risker och skydd, och dess övriga situation för 

domstolen.  

 

Det görs alltid en riskbedömning med barnet i fokus, där det tydliggörs vad 

som framkommit i utredningen både från föräldrar, professionella som 

träffar barnet och barnet själv. Med hänvisning till riskbedömningen kan 



Sida 51 av 59 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2023‐01‐30 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

Familjerätten föreslå att det inte ska vara något umgänge, eller umgänge 

med umgängesstöd, vilket har hänt vid flera tillfällen. Erfarenheten enligt 

förvaltningen är dock att det är sällsynt att domstolen beslutar om att det 

inte ska vara något umgänge alls, eller begränsat i den mån Familjerätten 

bedömt vara nödvändigt för att skydda barnet. Även de gånger barnet varit 

tydligt med att inte vilja träffa föräldern på grund av rädsla. 

  

De gånger barnet inte lika tydligt uttrycker sig, kanske på grund av lojalitet 

gentemot föräldrar, eller rädsla för repressalier tydliggör handläggaren så 

gott det går hur ett samtal eller en situation uppfattats.  

 

Oavsett vilken information som framkommit finns det, som en del i ett 

ständigt förbättringsarbete, anledning att se över om utredningarna och 

bedömningarna kan göras än tydligare. Som en del i det löpande 

förbättringsarbetet har Familjerätten i Umeå också löpande samrådsträffar 

med tingsrätten, där det bland annat förts dialog om vad som tydligast ska 

framgå i utredningarna, framför allt i riskbedömningen och förslag till 

beslut.   

 

Inom ramen för föräldrabalkens vårdnad, boende och 

umgängesutredningar har inte socialtjänsten några mandat att hämta 

uppgifter från till exempel sjukhus, kriminalvård utan föräldrarnas 

samtycke, vilket måste ses som en brist i lagstiftningen. Oftast kommer 

oron och informationen från den andra föräldern och ord står mot ord. Det 

kan försvåra hur tydliga och säkra det går att vara i riskbedömning gällande 

föräldrarna.  

 

Man behöver också komma ihåg att Socialtjänstens utredning är en del i 

processen tillsammans med övrigt bevismaterial, inför en 

huvudförhandling är det mycket mer som det också läggs vikt på. 

Advokater och domstol kan under förhandling komma fram till 

samförståndslösningar som kan vara något annat än det socialtjänsten 

bedömt. 

 

Svar på fråga 2 

I situationer när det inkommer domar som innebär att de risker som 

familjerätten bedömt finnas kvarstår, fortgår eller i värsta fall ökat i och 
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med tingsrättens dom kan Familjerätten göra orosanmälningar till 

utredningsenheterna. Detta görs också idag. 

 

Idag bjuds barn in till uppföljning efter fastställd dom (ca 3‐6 månader), 

vilket är en lagstadgad skyldighet. Det är dock frivilliga samtal som familjen 

kan tacka nej till. Ett uppföljande samtal kan leda till orosanmälan till 

utredningsenheten, men domen kvarstår. 

 

Avslutningsvis så ställer interpellanten två mycket relevanta frågor i sin 

interpellation. Men det skulle krävas en mer genomgående genomlysning 

innan det fullt ut går att svara på vad Socialtjänsten i Umeå kan göra mer. 

Min uppfattning är att nästa steg bör vara att nämnden anammar samma 

förebyggande arbetssätt som när vi uppmärksammades på bristerna i fallet 

”lilla hjärtat” i Norrköping, där också ett barn dog genom ett uppenbart 

systemfel. Nämligen att nämnden omgående ser till att göra en översyn av 

våra egna rutiner för att förebygga att något liknande kan ske i Umeå 

kommun inom ramen för vårt ansvar och befogenheter. 

 

En utgångspunkt skulle därför kunna vara att nämnden ger förvaltningen 

ett uppdrag att se över vad Umeå kommun mer kan göra för att förhindra 

att den situation som skedde i Luleå även kan uppkomma här. 
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§ 24 

 

Diarienr: KS‐2023/00101 

Fråga: Hur fredas Umeås socialtjänst från 

Tidöavtalets angiverikultur? Liv Zetterberg (V) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Liv Zetterberg och Andreas Lundgren beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om frågan. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Liv Zetterberg (V) följande 

fråga till individ‐ och familjenämndens ordförande. 

 

Hur fredas Umeås socialtjänst från Tidöavtalets angiverikultur? 

Enligt Tidöavtalet, som är grunden för regeringens och 

Sverigedemokraternas samarbete, ska offentliganställda rapportera till 

myndigheterna när personer utan giltigt uppehållstillstånd söker sig till 

offentlig verksamhet. Detta innebär att offentliganställda ska fungera som 

angivare och avslöja papperslösa personer. En sådan lagstiftning kan få 

konsekvenser på flera olika sätt.  

 

För den enskilda kan det betyda en verklighet där rädslan för att bli 

fasthållen, hämtad av polis eller utvisad får människor som redan lever i 

utsatthet, till exempel den som blir utsatt för våld i nära relation, att avstå 

från att söka hjälp, eller där oro för att ett barn far illa inte anmäls av rädsla 

för att barnets familj kan komma att anges.  

 

För socialarbetaren kan en sådan lagstiftning skapa stor moralisk stress när 

man tvingas bryta mot sitt yrkesetiska ansvar. Socialt arbete bygger på 

bland annat människovärdesprincipen och på principer om mänskliga 

rättigheter, barnets bästa, humanitet och respekt för den enskilda. Detta 

innebär att socialtjänsten ska ge stöd och hjälp, och inte agera som en 

kontrollerande och hotfull instans.  
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På samhällsnivå riskerar en angiverilag att bidra till att man försöker tvinga 

individer att avslöja sina medmänniskors misstag eller olagligheter. Detta 

skapar ett klimat av rädsla och ett skadat förtroende för socialtjänsten, 

vilket inte kan anses som en hållbar strategi för att stödja och hjälpa 

människor i deras livssituation. I stället för en angiverikultur bör vi fokusera 

på att bygga förtroende genom att verka för en tillitsfull och stödjande 

relation till individer och familjer. Det är då vi kan förvänta oss att 

människor vänder sig till socialtjänsten för stöd och hjälp, och inte avstår av 

rädsla för att bli angivna och utvisade.  

 

Den politiska ledningen för Region Västerbotten (S+V+MP) tog nyligen 

ställning mot denna skrivelse i Tidö‐avtalet, och visade med all önskvärd 

tydlighet att de aldrig kommer att kräva att anställda bryter mot sitt 

professionella etiska ansvar för att lämna ut personer i nöd. Min fråga till 

individ‐ och familjenämndens ordförande Andreas Lundgren är därför:  

 

Fråga  

Är du beredd att på samma sätt markera mot detta hot mot mänsklig 
värdighet och solidaritet och på vilket sätt kan Umeå kommuns socialtjänst 
fredas från etablerandet av en angiverikultur så att alla som söker hjälp, 
stöd och råd ska kunna känna sig trygga? 
 
Andreas Lundgren (S), individ‐ och familjenämndens ordförande besvarar 
frågan: 
Tack för frågan och svaret på din fråga är, ja, jag är beredd att markera mot 

ett etablerande av ett angiverisystem inom socialtjänsten. Det här är en typ 

av politiska förslag som inte jag står bakom och som jag inte ser går att 

förena med socialtjänstens uppdrag enligt socialtjänstlagen. Det är ju så att 

Tidö‐avtalet tar upp det här och man skriver att kommuner och 

myndigheter ska vara skyldiga att informera Migrationsverket och 

Polismyndigheten när de kommer i kontakt med personer som vistas i 

Sverige utan tillstånd. Det innebär att myndigheter som en person kan 

komma i kontakt med får ett ansvar för att säkerställa personens lagliga 

rätt att vistas i Sverige. Det här berör ju inte bara socialtjänsten som jag 

förstår det. Det här innebär ju också att hälso‐ och sjukvården berörs men 

framför allt, kanske i högsta grad, skolan. Det är ju nämligen så att 

papperslösa barn idag har rätt att gå i skolan. De har rätt till vård, vuxna 

har rätt till akut vård ‐ är det någon som på allvar tror att dom här 
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människorna som nu lever i det här skuggsamhället kommer att söka sig till 

socialtjänsten, hälso‐ och sjukvården eller till skolan om det här blir 

verklighet? Det är klart att man inte kommer det och det skriver man ju 

också i Tidö‐avtalet. Genom informationsplikten ska möjligheterna att leva 

i landet utan tillstånd försvåras. Ja, det är alltså inte människan som ska 

lyftas ur fattigdom eller barnen som ska få stöd, utan det är att försvåra att 

människor vistas här, och jag kan inte se i ett arbete som det sociala 

arbetet, där det handlar om att bygga på relation, bygga upp kontakter, få 

människor att vilja söka hjälp, få hjälp och information, hur det ska gå ihop 

med ett uppdrag, när man är livrädd för att kontakt med socialtjänst. Det 

här är ju en skrivning som inte har något som helst att göra med socialt 

arbete och så kommer det försvåra socialtjänstens arbete med att komma 

in och få koll på hur det här skuggsamhället ser ut, så jag ser inte 

överhuvudtaget att jag vill stå bakom ett sådant här angiverisystem. Det är 

också så att i det här landet har vi sedan ett par år tillbaka en 

barnkonventionslag ‐ Rädda barnen har tittat på det här och har stora 

invändningar mot många delar i Tidö‐avtalet. Man får väl se hur det här ska 

utformas men helt klart är ju att det här är inte någonting som underlättar 

åtminstone arbetet med barnkonventionen.   
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§ 25 

 

Diarienr: KS‐2023/00103 

Fråga: Är särskilda lönesatsningar förenligt med en 

sammanhållen lönepolitik? Åsa Bäckström (V) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Åsa Bäckström och Tomas Wennström beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om frågan. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Åsa Bäckström (V) 

följande fråga till personalnämndens ordförande. 

 

Är särskilda lönesatsningar förenligt med en sammanhållen lönepolitik? 

I äldrenämnden föreslås en särskild lönesatsning på äldreomsorgens chefer 

under 2023, som en del av nämndens handlingsplan för ett stärkt 

ledarskap. Det är svårt att rekrytera nya chefer till äldreomsorgen, och vid 

jämförelser är det tydligt att lönerna för nämndens enhetschefer ligger  

lågt i jämförelse med likvärdiga personalgrupper. 

 

Vänsterpartiet ser positivt på detta förslag. Oskäliga skillnader i lön mellan 

likvärdiga personalgrupper är ett resultat av värdediskriminering, där 

kvinnodominerade arbetsplatser eller branscher systematiskt värderas 

lägre i lön och förmåner. Men enhetschefer är inte den enda 

personalgruppen i äldreomsorgen vars löner halkat efter. Löneutvecklingen 

för vårdbiträden i Umeås äldreomsorg har de senaste 6 åren varit nästan 

obefintlig, och det är den sämst betalda personalgruppen i kommunen. 

Medellönen för vårdbiträden var vid den senaste kartläggningen under 

23000 kronor i månaden, men snittlönerna för likställda personalgrupper  

är avsevärt högre. 

 

När det tidigare varit tal om särskilda lönesatsningar riktade mot vissa 

personalgrupper har det lyfts kritik som bottnat i vikten av att kommunen 

ska ha en sammanhållen lönepolitik.  
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Vänsterpartiet ser det som positivt att äldrenämndens förvaltning nu delar 

vår uppfattning att särskilda lönesatsningar kan krävas för att stävja en 

växande värdediskriminering i nämndens verksamheter. Med det väcker 

också frågor. 

 

Fråga 

Som ordförande i personalnämnden, anser du att det är förenligt med en  

sammanhållen lönepolitik för Umeå kommun att genomföra lönesatsningar 

för att minska skillnader mellan likvärdiga personalgrupper, och varför är i 

så fall vårdbiträden inte en grupp som bör övervägas för en sådan 

satsning? 

 

Tomas Wennström (S), personalnämndens ordförande besvarar frågan: 

Umeå kommun ska i enlighet med vår lönepolicy tillämpa en gemensam 

lönepolitik och uppträda som en arbetsgivare i förhållande till sina 

medarbetare och de fackliga organisationerna. 

 

Lönesättning grundas på arbetets krav och karaktär, individuell prestation 

och marknad relaterad till yrke. Lönen ska vara individuell och 

differentierad och avspegla uppnådda mål och resultat. Lönen skall också 

bestämmas utifrån ansvarsnivå, utbildningskrav, svårighetsgrad och 

befogenheter. I grunden utgår arbetet med lönestruktur ifrån centrala 

huvudöverenskommelser och löneavtal mellan parterna på nationell nivå 

och en önskvärd lönestruktur i kommunen. Vi tar stort intryck av samtal 

med lokala fackliga parter, samtal med förvaltningar och nämnder samt 

bevakning och analys av marknadsutveckling. I arbetet med lönestrukturen 

överväger vi behov om särskild satsning ska göras, på tex vårdbiträden, 

förskollärare eller ingenjörer som grupp. Ibland sker så i den lokala 

avvägningen, ibland sker särskilda satsningar utifrån centrala avtal. 

Utöver det som jag beskrivit i lönestrukturarbetet arbetar vi även aktivt för 

att förhindra osakliga löneskillnader, relaterat till kön. Det görs i praktiken i 

första hand genom årlig lönekartläggning och förslag på särskilda insatser 

för att avhjälpa ej förklarbara löneskillnader mellan grupper och/eller 

individer i organisationen. Upptäcks löneskillnader lägger vi alltid en 

handlingsplan för att avhjälpa det, vilket även arbetas in i 

förhandlingsunderlag. Vi formulerar ofta att vi då gör en särskild satsning, 
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vilket varit lite olyckligt uttryckt, då det i praktiken är en insats för rätt 

struktur.  

 

En annan viktig faktor som blir alltmer kritisk är att lönestrukturen och 

därmed lönesättningen ska bidra till att trygga personalförsörjningen. 

Förutsättningarna för kompetensförsörjningen påverkas oftast av 

utvecklingen över tid. Vår lönestrategi och struktur skall också vara 

konsekvent och läsbar över tid. Samtidigt kan situationer uppkomma i 

personalförsörjningen som gör att särskilt fokus tillfälligt behöver läggas på 

nån eller några grupper. Den lyhördheten för behov i våra verksamheter 

tycker jag det är viktigt att vi har, utan att vi sätter det i motsatsförhållande 

till vår gemensamma och långsiktiga lönestruktur. Som ordförande i 

personalnämnden anser jag att det under vissa omständigheter är förenligt 

med särskilda lönesatsningar för att klara kompetensförsörjning och 

samtidigt ha en sammanhållen lönepolitik över tid. 

 

Just nu pågår ett arbete och översyn av vår lönestruktur och lönestrategi i 

nämnder, förvaltningar och personalnämnden. Vad gäller Åsas specifika 

fråga om jag anser att det finns särskilda behov vad gäller vårdbiträden så 

är det inte upp till mig personligen att svara på den frågan utan som jag har 

beskrivit i ovan sagda; det är en fråga för förhandling mellan de fackliga 

organisationerna, främst på central och lokal nivå, och i översynen och 

samtal av vår gemensamma lönestrategi som nu pågår i nämnder, 

förvaltningar och personalnämnden.     
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§ 26 

 

Diarienr: KS‐2023/00114 

Fråga: När bedöms Västra Länken kunna öppnas för 

trafik? Anders Ågren (M) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bordlägga frågan till nästa sammanträde 2023‐02‐27 då respondenten 

inte närvarar vid dagens sammanträde. 

Ärendebeskrivning 

Anders Ågren (M) har inkommit med en fråga till kommunstyrelsens 

ordförande.   

 

 

 


